
 

 
 

 أمجموعة                      السداسي الثاني/ دورة عادية/  اللغة الأجنبية لامتحان الإجابة النموذجية 

Exercise N 1 : translate the followinng words into Arabic )6 p( 

 

- Subject  duties: يمارس الواجبات   

- Rehabilitation: اعادة الاعتبار 

- General Amnesty:  -  العفو العام 

- considered:  -  اعتبار 

- Regime of the state  : أجهزة الدولة 

- House of Representatives   :  مجلس النواب 
 

Exercise N 2 : translate the followinng words into English )6 p( 

 Supreme :السلطات العليا  -

 Settle Disputes : يفصل في النزاع -

 Executing :تنفيذ العقوبة -

 Sovereignty :سيادة  -

 Regime of the state: أجهزة الدولة  -

 revenue :الدخل العام  -

Exercise N 2  : translate the following text into Arabic  )8 p ( 

Franchising right : 

A franchise is aright established by a contract under which the franchisor grants 

the franchisee the right to operate a business, or offer, sell, or distribute goods 

or services identified or associated with the franchisor's trademark .   

 حق الامتياز

 تجاري أو عرض أو بيع الامتياز هو حق ينشا بموجب عقد يمنح صاحب المشروع لصاحب الامتياز الحق في تشغيل مشروع

 .المشروع أو توزيع السلع أو الخدمات المحددة أو المرتبطة بالعلامة التجارية لصاحب

Bankruptcy :  

Bankruptcy is a legal process through which people or other entities who cannot 

repay debts to creditors may seek relief from some or all of their debts. bankruptcy is 

imposed by a court order. 

 الإفلاس

الإفلاس هو عملية قانونية يمكن من خلالها للأشخاص أو الكيانات الأخرى الذين لا يستطيعون سداد ديونهم للدائنين 

 .أن يطلبوا إعفاء من بعض أو كل ديونهم. يتم فرض الإفلاس بأمر من المحكمة


